


NASLOV: Projekt mladih za demokracijo, Youth voice: We care
AVTORJI: Mladinski center Krško, Klub posavskih študentov, Mesto 
Lepoglava, Nezavisna udruga mladih
IZDAJATELJ: Mladinski center Krško
OBLIKOVANJE/TISKANJE: Dotline d. o. o.
PREVOD HRVAŠČINA/SLOVENŠČINA IN LEKTURA: EuroComIT3, 
prevajanje in spletne storitve d.o.o.
KRAJ IZDAJE: Krško
LETO IZIDA: junij 2014
NAKLADA: 1500 izvodov
FINANCERJI: 
Zavod Movit na mladina: program Mladi v akciji, 
Občina Krško, Mesto Lepoglava, 
Nezavisna udruga mladih,
Klub posavskih študentov, 
Mladinski center Krško, 
Urad Republike Slovenije za mladino, 
Ministrstvo za izobraževanje, znanost, kulturo in šport



PREDSTAVITEV PROJEKTA
IME PROJEKTA: Youth voice: We care 

KRAJ IZVAJANJA: Krško (Slovenija), Lepoglava (Hrvaška)

PARTNERJI: Mladinski center Krško, 

Klub posavskih študentov,

Nezavisna udruga mladih, Lepoglava, 

Mesto Lepoglava 

ŠTEVILO UDELEŽENIH MLADIH: 28 (14 Slovenija, 14 Hrvaška)

TRAJANJE PROJEKTA: 1. 5. 2013 – 1. 9. 2014

IZBRANI SLOGAN PROJEKTA: Your voice: Your choice

OPIS PROJEKTA
V projekt mladih za demokracijo Youth voice: We care je bilo vključenih 
28 mladih, starih od 13 do 26 let, ki so v projektu sodelovali povsem 
prostovoljno. Sodelujoči mladi so v projektu participirali ne glede na 
stopnjo/smer izobrazbe, interese v prostem času in življenju na sploh. 
Prihajali so iz različnih socialnih, ekonomsko (ne)ugodnih pogojev. Bili 
so različne vere in kulturnega ozadja. Tekom projekta smo uporabljali 
slovenski in hrvaški jezik, ki imata zelo podobne izraze, saj prihajata 
oba iz iste veje slovanskih jezikov.



Pomembnejši rezultati projekta:

• boljše poznavanje delovanja dela občinskih uprav obeh sodelujočih 
mest, občinskih teles (Odbor za mladino, Sveta občin obeh mest)
• boljše poznavanje delovanja org. za mlade (MC Krško, KPŠ, NUM)
• analiza obstoječega stanja mladine v obeh okoljih in primerjava 
ugotovitev 
• aktivno podajanje predlogov pri nastajanju 1. Lokalnega programa za 
mladino v občini Krško in pri prenovi Strategije za mlade v Lepoglavi
sprejet Lokalni program za mladino v občini Krško za obdobje 2014 – 
2015 ter spremenjena Strategija za mlade v Lepoglavi
• aktivno spremljanje uresničitve sprejetih ukrepov za mlade v obeh 
okoljih
• zaveza mladih za aktivno sodelovanje pri pripravi ukrepov v prihodnje
dialog s političnimi odločevalci v obeh lokalnih okoljih
• izvedba 3 debat na aktualne teme mladih v vsakem okolju 
• aktivno informiranje mladih o letu 2013, Evropskem letu državljanov
• aktivna promocija aktivnega državljanstva in širjenje demokratičnega 
vzdušja skozi športne aktivnosti (lokalni nogometni tekmi 
mladi:politični odločevalci; nogometni turnir 4 ekip v Krškem)
• stalno spodbujanje politične participacije mladih (debatni večer), 
• spodbujanje udeležbe mladih na volitvah v Evropski parlament maja 
2014

“Oblika vladavine. (Tadeja)”

“Večina odloča. (Boris)”

“Demokracija je 
nagori mogući oblik vlasti!  

(Filip, avtor citata: Platon)”

“Možnost odločanja, princip 
večine. Dejansko pa samo 
beseda in maska, da lahko 
delajo kar hočejo. (Klara)”

“Demokratija je paravan. 
(Jovan)”

ASOCIACIJE MLADIH NA 
POJEM/BESEDO DEMOKRACIJA



• aktivna promocija evropskega državljanstva med mladimi (delovanje 
EU institucij, priložnosti v EU, programi za mlade, evropska kulturna 
dediščina)
• spodbujanje neformalnega učenja, načrtovanja učne poti mladih 
• izvedene delavnice javnega nastopanja, pisanja člankov, uspešnega 
komuniciranja in konstruktivnega podajanja mnenja, argumentiranja, 
poznavanja človekovih pravic za udeležence projekta 
• aktivno vključevanje mladih z manj priložnostmi, izobraženih, 
brezposelnih mladih,  z zdravstvenimi omejitvami, s socialnega roba, s 
šibkim ekonomskim stanjem, mladih priseljencev 
• razbiti stereotipi o odnosih med sosednjima državama, Slovenijo in 
Hrvaško; iskanje kulturnih enakosti in različnosti 
• izvedene razprave o varovanju okolja in zdravem načinu življenja 
mladih
• večja participacija mladih v mednarodnih programih (Erasmus +,…)
• izdelan in razdeljen promocijski material projekta (eko kemični 
svinčniki in majice) v obeh lokalnih okoljih ter širše
• objave v lokalnih medijih o dogodkih projekta (naklada 26.000 
gospodinjstev v Krškem in 10.000 v Lepoglavi)
• izdelava in distribucija knjižice projekta (tudi e-oblika) v obeh lokalnih 
okoljih in širše



g. Franc Bogovič 
1998 – 2011: župan občine Krško
2008, 2011: izvoljeni poslanec v Državni zbor RS
2013: izvoljen za predsednika SLS
2012 - 2013: minister za kmetijstvo in okolje
2014: izvoljen za poslanca RS v EU parlament

g. Peter Debeljak 
od 2008: direktor Urada RS za mladino
2014: izvoljen za poslanca RS v EU parlament

g. Jan Škoberne 
predsednik podmladka SD Mladega foruma

g. Hrvoje Kovač
od 2013: podžupan občine Lepoglava

ga. Ivana Malarić
2014: neodvisna kandidatka RH na 

volitvah v EU parlament 
ment

ga. Neža Pavlič 
kandidatka za poslanko RS v EU 

parlament

mag. Miran Stanko 
od 2011: župan občine Krško

g. Tom Gomizelj
ustanovitelj Društva 

zaveznikov mehkega pristanka
projektnivodja/mentor/producent/

direktor festivala kratkega filma

INTERVJUJI S POLITIČNIMI ODLOČEVALCI 



Če primerjate 
svojo mladost, 
ste imeli več 
možnosti za 
osamosvojitev 
(lastni 
prihodek, 

lastno stanovanje), kot mladi 
danes?

Da, ko sem mlad jaz je bilo dosti 
lažje, saj smo takoj po koncu 
študija dobili zaposlitev. Bili so 
enostavnejši časi, bolj prijazni 
mladim.

S katerimi ukrepi boste v EU 
parlamentu spodbujali 
gospodarsko rast in s tem tudi 
zaposlovanje?

Treba je imeti vizijo, kako naprej. V 
slovenski ljudski stranki 
pripadamo Evropski ljudski 
stranki, ki temelji socialno – 
tržnem gospodarstvu. 

Zagovarjamo urejene javne 
finance, vzpostavitev 
konkurenčnega okolja v državi in 
delovanje vseh mehanizmov, 
kontrol (sodstvo),… kar vodi v 
dobro delujočo pravno državo. 
Treba pa je omejiti sredstva za 
financiranje delovnih mest s 
strani države. V Sloveniji nimamo 
dobrega poslovnega okolja, saj 
imamo visoke obdavčitve dela, 
stečaji pa predolgo trajalo.

Kaj vam je pri slovenskem 
političnem sistemu najbolj všeč in 
kaj vas najbolj moti?

Pri slovenskem političnem 
sistemu mi je najbolj všeč 
predvsem delovanje na 
lokalnem nivoju. Najmanj pa mi 
je blizu zatekanje politikov v 
preteklost. 

Kaj je najpomembnejša odlika 
poslanca/politika?

Najpomembnejši odliki poslanca 
sta zagotovo iskrenost in 
poštenost. Velika odlika je črpanje 
pozitivnih izkušenj, ki jih politik 
pridobi v celotni karieri.

Kaj menite o današnjem šolskem 
sistemu, nauči dovolj, ali je v njem 
preveč neuporabnih znanj (učenja 
na pamet)?

V strukturi obstoječega šolskega 
sistema je marsikaj narobe. 
Mislim, da bi morala vsaj 1/3 
mladih pri dvajsetih letih šolanja 
končati in se zaposliti. Vse preveč 
je mladih, ki se vpisujejo v 
gimnazije in zatem na fakultete, 
premalo pa je takšnih, ki izberejo 
strokovno smer in se po končani 
srednji šoli takoj zaposlijo.



Katera je glavna značilnost vašega 
programa, kjer so aktivno vključeni 
mladi?

Zagotovo bi izpostavil šolski 
sistem, ki je usmerjen v to, da se 
mladega hitro pripravi in 
usposobi za delo. 

Država se vse bolj in bolj zadolžuje. 
Kakšno prihodnost boste pustili 
nam, mladim?

V prihodnosti je potrebno urediti 
javne finance in ustvariti več 
priložnosti za zaposlitev mladih,. 
Predvsem pa je potrebno ustaviti 
pretirano in brezglavo 
zadolževanje.

Zakaj mislite, da je v Sloveniji toliko 
korupcije?

V Sloveniji je toliko korupcije, ker 
je država premalo učinkovita pri 
sankcioniranju posameznikov. 

Družba tovrstne posameznike 
ne izloči, ampak jih tolerira. 
Korupcija je vidna že v povsem 
vsakdanjih stvareh (npr. ko 
zaradi poznanstva ni potrebno 
čakati pri zdravniku). Še zmeraj 
se kot družba preveč zgledu-
jemo po Martinu Krpanu 
(tihotapec soli).

Kaj je po vaše največji dosežek 
vaše kariere do sedaj in na 
katerem delovnem mestu ste se 
počutili najbolj suvereno?

Najbolj suvereno sem se počutil 
na županskem mestu. Kot svoje 
največje dosežke pa štejem 
ureditev odnosov med Slovenijo 
in Hrvaško o Ja skozi jedrsko 
elektrarno Krško, vzpostavitev 
Fakultete za energetiko v 
Krškem, uspešno črpanje 
evropskih sredstev v lokalnem 
okolju,  uspešno ohranjenih cca. 
20 objektov in ne nazadnje 

občuten dvig nivoja ravni 
politične kulture v Občini Krško. 
V času mojega županovanja smo 
povezali med seboj veliko 
različnih organizacij in smo se 
končno nehali deliti na leve ter 
desne in smo skupaj delovali za 
splošno dobro.

Koliko prostega časa sploh imate 
in zakaj ga navadno porabite?

Največ prostega časa porabim za 
delo v družinskem sadovnjaku, 
kjer se sprostim in ohranjam stik 
z naravo. To je pravzaprav hobi 
in moj način preživljanje 
prostega časa. V preteklosti sem 
del svojega prostega časa 
porabljal za nogomet. Poleti pa 
sem zelo rad na morju, pozimi 
pa na smučeh. 



Ali ste za legalizacijo marihuane?

Trenutne pogovore na področju 
uporabe marihuane je treba 
odkrito voditi naprej. Podpiram 
dialog o legalizaciji marihuane in 
menim, da bo trajal še nekaj let. 
Znanstveno podprti zdravilni 
učinki marihuane so zelo dobri.

 



Kaj menite o 
današnjem 
šolskem 
sistemu, nauči 
dovolj, ali je v 
njem preveč 
neuporabnih 

znanj (učenja na pamet)?

Ne spadam med tiste, ki bi 
nekritično ponavljali obrabljene 
fraze o kakovosti našega šolskega 
sistema. V nekaterih pogledih, kot 
na primer glede inkluzivnosti ali 
recimo zagotavljanju ustreznih 
športnih površin na učenca, je ta 
odličen. Morda pa mu manka več 
odzivnosti na spreminjajoče se 
okolje, v katerem živimo, in 
potenciala za  individualizacijo 
učnega procesa. Treba pa je 
vedeti, da šola že dolgo ne more 
sama nositi bremena 
zagotavljanja kompetenčnosti 
mladih. Včasih se od nje v tem 

pogledu resnici na ljubo tudi 
preveč pričakuje.

Kaj vam je pri slovenskem 
političnem sistemu najbolj všeč in 
kaj vas najbolj moti?

Živimo v modernem političnem 
sistemu, ki je po dobrih dveh 
desetletjih pokazal svoje dobre 
in slabe strani. Kot vsak drug. 
Problem vidim v političnih in 
organizacijski kulturi, ki je 
polnilo sistema in je zelo 
vrtičkarska. Omrežja, ki znotraj 
sistema nastajajo, so pogosto 
zaprta in sloneča na ustaljenih 
vzorcih delovanja. Po mojem 
skromnem mnenju je to eden od 
razlogov za slabo odzivnost, 
ne�eksibilnosti in 
neinovativnost pri reševanju 
družbenih problemov, kar se je 
zelo očitno pokazalo
v času krize.

Kaj je najpomembnejša odlika 
poslanca/politika?

Integriteta.

Mnenje o tem, da vedno več mladih 
odhaja v tujino. Zakaj je temu tako, 
se bo to v prihodnje še stopnjevalo?

Trend je zaskrbljujoč, še posebej 
zaradi izobrazbene strukture 
tistih, ki nas zapuščajo. Bojim se, 
da tega fenomena ne bomo uspeli 
zajeziti, preden ne ustvarimo 
ustreznih pogojev za 
osamosvajanje mladih doma. 
Takšnih, ki bodo vsaj približno 
primerljivi z generacijami pred 
njimi. Slovenska mladina je ena 
najmanj mobilnih v Evropi. Vendar 
pa si ne bi želel, da se nam 
povečuje zaradi nuje, ne pa iz 
notranje želje vsakega 
posameznika, da obogati svoj 
življenjski slog.



Kako se lahko mladi čim bolj 
vključujemo v politične zadeve?

Mlad posameznik z 18 leti pridobi 
vse politične pravice. Teh pa mu ni 
potrebno izvrševati zgolj na 
volitvah ali z aktivnim 
vključevanje v politične stranke, 
temveč z najrazličnejšimi drugimi 
oblikami, kot v okviru 
prostovoljstva, blogerstva, 
sodelovanje na protestih, 
izražanjem z grafiti in podrobno. 
Osnova za vse je volja. Ta pa je 
med mladimi pogosto nizka, ker 
ne vidijo smisla sodelovati v 
aktivnostih, ki jim ne prinašajo 
zadovoljstva ali koristi.

Kako bi okrepili zaupanje v sodstvo 
in državo nasploh?

Zaupanje je ključen postulat za 
delovanje demokracije. Če ga ni, 
težko govorimo o legitimnosti 
sistema. Na preizkus ga je dala 

predvsem kriza, ki je razgalila 
veliko slabih prvin države ob 
hkratnem večanju pričakovanj 
ljudi, ki so se znašli v stiski, do 
države. Usodna mešanica.

Ali ste za legalizacijo marihuane?

Zelo pogojno.



Kaj menite o 
današnjem 
šolskem 
sistemu, nauči 
dovolj, ali je v 
njem preveč 
neuporabnih 

znanj (učenja na pamet)? 

Slovenski šolski sistem je dober, 
kar potrjuje dejstvo, da so naši 
maturanti in diplomanti zelo 
iskani kadri v tujini in da tudi 
doma, kjer delovna mesta so, ni 
potrebe po zaposlovanju tujih 
kadrov. Imamo pa še precej 
prostora za nadgrajevanje 
odličnosti, še posebej na področju 
uvajanja novih metod učenja in 
izobraževanja učiteljev, ki mora 
biti bolj intenzivno in bolj 
prilagojeno hitrim spremembam 
na področju komunikacijskih 
orodij in metod. Ocenjujem, da 
izjemno dobro deluje sistem 
osnovnega in srednjega šolstva, 

bomo pa po 20 letih počasi 
nujno potrebovali prevetritev 
visokošolskega prostora, 
razvojne, raziskovalne dejavnosti 
in brez dvoma tudi prevetritev 
bolonjskega sistema, ki je po 
desetih letih zrel za prenovo. 

Kaj vam je pri slovenskem 
političnem sistemu najbolj všeč in 
kaj vas najbolj moti?

Dobro je, da omogoča zelo 
širokemu naboru ljudi, strank in 
civilne družbe, da zelo 
neposredno in brez nujnosti 
kapitalskega ozadja, sodelujejo v 
procesih demokratičnega 
odločanja. Je pa posledično naša 
slabost v relativni nestabilnosti 
koalicijskih vlad, katere rezultat 
so pogoste menjave in s tem 
povezana nižja učinkovitost 
upravljanja države od želene. 

Kako bi okrepili  zaupanje v sodstvo 
in državo nasploh?

S povečano učinkovitostjo 
delovanja vseh institucij države, 
kar je predvsem na ljudeh, ki v teh 
institucijah delamo, pa tudi skozi 
zmanjšanje birokratskih 
postopkov, elektronizacijo (tudi 
volitev) in s preprostimi ukrepi za 
odpravo korupcijskih tveganj, kot 
je na primer omejitev 
gotovinskega poslovanja, fiskalne 
blagajne in javna objava 
prihodkov, ki presegajo 4x 
povprečne slovenske plače. 
Menim, da bi bilo potrebno tudi 
omejiti število poslanskih 
mandatov in racionalizirati 
delovanje in obseg lokalne 
samouprave.

Kako se lahko mladi čim bolj 
vključujemo v politične zadeve? 
Mnenje o tem, da vedno več mladih 
odhaja v tujino. Zakaj je temu tako, 
se bo to v prihodnje še stopnjevalo?

Mladi smo v Sloveniji, v nasprotju 
z občim mitom, politično zelo 
aktivni, je pa res, da se pogosto 
ustvarja iluzija, da delovanje 
znotraj stanovskih organizacij, 
mladinskih organizacij ali civilne 
družbe še ni politika. Ta vtis je 
seveda napačen. Bi pa bilo seveda 
nujno, da bi se bistveno več 
mladih neposredno vključevalo v 
odločevalske procese neposredno 
skozi aktivnost v političnih 
podmladkih in strankah, kjer je 
možnost spreminjati bistveno bolj 
realna. Ampak politika brez civilne 
družbe ne deluje, zato je 
pomembno, da se še naprej krepi 
mladinski sektor in mladinsko 
organiziranje.
 

Odhajanje v tujino se mi 
načeloma zdi nujna in dobra reč. 
Biti zaprt v omejenem okolju 
človeka idejno in produkcijsko 
šibi. Zato je pomembno, da se v 
proces izobraževanja bolj 
načrtno, lahko tudi obvezno, 
vključuje daljše izmenjave, da se 
vsem mladim omogoči dostop 
do idej, izkušenj in raznoterosti 
pogledov in možnosti in da se 
hkrati izobraževanje strukturira 
tako, da ta znanja, izkušnje in 
ideje mladi, v zaključni fazi 
izobraževanja, prinesejo nazaj v 
Slovenjo in tu razvijajo nove 
gospodarske iniciative. 

Kaj je najpomembnejša odlika 
poslanca/politika?

Delavnost in sposobnost 
socialne empatije in 
odgovornosti.

Ali ste za legalizacijo marihuane? 

Da. 



Kaj menite o 
današnjem 
šolskem 
sistemu, nauči 
dovolj, ali je v 
njem preveč 
neuporabnih 

znanj (učenja na pamet)? 

Slovenski šolski sistem je dober, 
kar potrjuje dejstvo, da so naši 
maturanti in diplomanti zelo 
iskani kadri v tujini in da tudi 
doma, kjer delovna mesta so, ni 
potrebe po zaposlovanju tujih 
kadrov. Imamo pa še precej 
prostora za nadgrajevanje 
odličnosti, še posebej na področju 
uvajanja novih metod učenja in 
izobraževanja učiteljev, ki mora 
biti bolj intenzivno in bolj 
prilagojeno hitrim spremembam 
na področju komunikacijskih 
orodij in metod. Ocenjujem, da 
izjemno dobro deluje sistem 
osnovnega in srednjega šolstva, 

bomo pa po 20 letih počasi 
nujno potrebovali prevetritev 
visokošolskega prostora, 
razvojne, raziskovalne dejavnosti 
in brez dvoma tudi prevetritev 
bolonjskega sistema, ki je po 
desetih letih zrel za prenovo. 

Kaj vam je pri slovenskem 
političnem sistemu najbolj všeč in 
kaj vas najbolj moti?

Dobro je, da omogoča zelo 
širokemu naboru ljudi, strank in 
civilne družbe, da zelo 
neposredno in brez nujnosti 
kapitalskega ozadja, sodelujejo v 
procesih demokratičnega 
odločanja. Je pa posledično naša 
slabost v relativni nestabilnosti 
koalicijskih vlad, katere rezultat 
so pogoste menjave in s tem 
povezana nižja učinkovitost 
upravljanja države od želene. 

Kako bi okrepili  zaupanje v sodstvo 
in državo nasploh?

S povečano učinkovitostjo 
delovanja vseh institucij države, 
kar je predvsem na ljudeh, ki v teh 
institucijah delamo, pa tudi skozi 
zmanjšanje birokratskih 
postopkov, elektronizacijo (tudi 
volitev) in s preprostimi ukrepi za 
odpravo korupcijskih tveganj, kot 
je na primer omejitev 
gotovinskega poslovanja, fiskalne 
blagajne in javna objava 
prihodkov, ki presegajo 4x 
povprečne slovenske plače. 
Menim, da bi bilo potrebno tudi 
omejiti število poslanskih 
mandatov in racionalizirati 
delovanje in obseg lokalne 
samouprave.

Kako se lahko mladi čim bolj 
vključujemo v politične zadeve? 
Mnenje o tem, da vedno več mladih 
odhaja v tujino. Zakaj je temu tako, 
se bo to v prihodnje še stopnjevalo?

Mladi smo v Sloveniji, v nasprotju 
z občim mitom, politično zelo 
aktivni, je pa res, da se pogosto 
ustvarja iluzija, da delovanje 
znotraj stanovskih organizacij, 
mladinskih organizacij ali civilne 
družbe še ni politika. Ta vtis je 
seveda napačen. Bi pa bilo seveda 
nujno, da bi se bistveno več 
mladih neposredno vključevalo v 
odločevalske procese neposredno 
skozi aktivnost v političnih 
podmladkih in strankah, kjer je 
možnost spreminjati bistveno bolj 
realna. Ampak politika brez civilne 
družbe ne deluje, zato je 
pomembno, da se še naprej krepi 
mladinski sektor in mladinsko 
organiziranje.
 

Odhajanje v tujino se mi 
načeloma zdi nujna in dobra reč. 
Biti zaprt v omejenem okolju 
človeka idejno in produkcijsko 
šibi. Zato je pomembno, da se v 
proces izobraževanja bolj 
načrtno, lahko tudi obvezno, 
vključuje daljše izmenjave, da se 
vsem mladim omogoči dostop 
do idej, izkušenj in raznoterosti 
pogledov in možnosti in da se 
hkrati izobraževanje strukturira 
tako, da ta znanja, izkušnje in 
ideje mladi, v zaključni fazi 
izobraževanja, prinesejo nazaj v 
Slovenjo in tu razvijajo nove 
gospodarske iniciative. 

Kaj je najpomembnejša odlika 
poslanca/politika?

Delavnost in sposobnost 
socialne empatije in 
odgovornosti.

Ali ste za legalizacijo marihuane? 

Da. 



 

Prosimo vas, da 
se opišete v 3 
besedah. 

Naiven optimističen aktivist.

Kaj v tem trenutku delate na 
področju mladih? 

Sodelujem pri izdelavi lokalnega 
in regionalnega programa za 
mladino, kot tudi strateških 
dokumentov, ki bodo definirali 
politiko do mladih na lokalnem in 
regionalnem nivoju. Poleg tega se 
aktivno ukvarjam s spremembami 
na nivoju obstoječih lokalnih 
politik, ki se na nek način 
ukvarjajo z mladimi in od katerih 
bi mogoče posebej poudaril 
spremembe v obstoječem sklepu 
o štipendiranju naših študentov, 

kot tudi spremembe sklepov na 
področju socialne politike. 

Kako se odločiti kaj bi delali v 
življenju?

Poslušati možgane in verjeti 
srcu. Vedno moramo slediti 
svojim sanjam, ne glede na to 
kaj nam rečejo drugi.

Komentar na program Erasmus +. 

Čeprav je koncept vprašljiv, kot 
tudi samo ime programa, pa 
vendar je odprta možnost 
nadaljnje aktivne politike, ki bo 
pomagala mladinskim 
organizacijam , ali pa samim 
mladim, da izkoristijo potencial 
in priložnosti, ki se jim ponujajo 
preko tega programa. Na njega 
gledam optimistično.

Kaj menite o današnjem šolskem 
sistemu, nauči dovolj, ali je v njem 
preveč neuporabnih znanj (učenja 
na pamet)?

Sistem je odvisen od države, v 
kateri se izvaja. Hrvaški sistem je 
eden od boljših v Evropi. Vsaj na 
papirju. V praksi vidimo vrsto 
problemov pri izvajanju oziroma v 
končnici, ko se vidi, koliko lahko 
ena mala država kot je Hrvaška 
proizvede svetovno priznanih 
intelektualcev, očitno pa je, da 
ima sistem tudi nekaj dobrih 
potez. Ne verjamem, da je 
prisotnih preveč predmetov, kjer 
se je potrebno učiti na pamet, 
ampak je verjetno gradivo v 
posameznih predmetih 
»dolgočasno« učencem, pa zato 
prihaja do »drilanja na pamet«. 
Kar pa zagotovo manjka, je 
zdravstvena vzgoja na osnovi 
znanstvenega pristopa, prav tako 
pa tudi državljanska vzgoja.

Komentar na rezultate volitev v 
Evropski parlament, ki so bile maja 
2014.

Žal mi je internosti in pasivnosti 
državljanov, ki so z izredno slabim 
odzivom dovolili, da manjšina 
upravlja z večino. Skrbi me ta 
euroskepticizem, verjamem pa, 
da je končno prišel čas za mlade 
generacije, ki niso obremenjene s 
preteklostjo in ki ne bodo 
ustvarjalne stalno ideološko 
razliko med levimi in desnimi, s 
katero so živeli naši starši. 
Komunizma ni več, kot tudi ne 
nacizma, hvala Bogu, in preteklost 
pustimo zgodovinarjem. Ne 
moremo naprej, dokler se 
vračamo in preštevamo krvne 
celice in patrijske knjižice. Nov čas 
si zasluži tudi nove moderne 
generacije s čistim svetovnim 
nazorom.

Kaj je najpomembnejša odlika 
poslanca/politika?

Univerzalnega modela ni, ker 
tega modela nihče ne izpolnjuje, 
zato mora biti moj predstavnik 
iskren, odprt, realen, in brez 
»fige v žepu«. Imeti mora moje 
polno zaupanje in to spoštovati 
s svojim delom za splošno 
dobro in splošne interese 
državljanov države, ki jo 
zastopa.  

Kakšno politiko približati ljudem 
in mladini?

Z iskrenostjo in konkretno roko 
sodelovanja. Vedno govorimo o 
mladih, da so bodočnost. To je 
narobe! Mladi smo danes, ne 
jutri. Mladi so sedanjost in danes 
moramo z njimi ustvarjati 
prihodnost. Dokler se obnašamo 
ukazovalno in odločamo 

namesto njih, mladi ne bodo 
marali politike. Danes jih 
moramo vključiti v procese 
sprejemanja odločitev in skupaj 
soodločati o njihovi prihodnosti.

Ali mladi v mestu izvajajo svojo 
volilno pravico?

Politikom mladi niso bili nikoli 
pomemben faktor, da bi jim 
posvetili več pozornosti. Ko gre 
za tak odnos do mladih, nimajo 
več interesa odhoda na volišča 
in bi bilo treba…, ker bi v teh 
nekaj minutah glasovanja mladi 
resnično lahko vplivali na končni 
rezultat. Če bi vsi mladi, kar 
predstavlja približno 15 % 
volilnega telesa, prišli na volitve, 
bi bil za veliko politikov to velik 
problem, ker gre za veliko 
glasov, na katere nihče ni 
računal. Mladi imajo v rokah 
veliko politično moč, tega pa se 
žal niti ne zavedajo.

Na kaj ste v življenju najbolj 
ponosni?

Na svojega sina.

Kdaj ste postali aktivni v vaši 
skupnosti? 

Že v osnovni šoli sem razvijal in 
podpiral upornika in aktivista v 
sebi in ki se je prebudil v srednji 
šoli. Kasneje se je krepil in 
postajal vse bolj naiven za pošten 
in pravičen svet, za katerega se 
bori še danes. Pogosto se 
pogovarjam z njim odkar sem v 
politiki, v zadnjem času pa se 
malo prepirava, ker bi on vse 
prestavil na včeraj, jaz pa se borim 
s to birokracijo današnjosti.

Ali mislite, da bi bili mladi lahko 
nosilci sprememb v mestu in na 
kakšen način?

Mladi so nosilci sprememb. Ne 
samo, da niso obremenjeni s 
preteklostjo ali politiko, ampak so 
s svojimi stališči, mišljenjem, 
potencialom in predvsem celotno 
motivacijo za zdrave spremembe 
oni tisti, ki se jih neposredno 
tičejo javne politike. Oni so tisti, ki 
bodo daljnosežno najbolj občutili 
posledice odločitev, ki se 
sprejemajo danes. Z malo več 
dobre volje, angažiranjem glede 
zagovarjanja svojih pravic, potreb 
in aspiracij, bi mladi lahko bili 
glavna premična moč vsakega 
mesta.
 

Koliko so mladi v mestnem okolju 
vključeni v procese sprejemanja 
odločitev?

Zelo veliko in zelo konkretno. 
Pretežno preko Savjeta mladih. 
Glede na zakonsko obvezo je 
Savjet mladih kot svetovalno telo 
Mestnega sveta prvi nivo 
sodelovanja v postopkih 
sprejemanja odločitev. Mladi so 
razen preko Savjeta mladih 
aktivno vključeni v delo drugih 
mestnih pristojnosti, komisij in 
delovnih skupin, ki s svojim 
delom sodelujejo pri oblikovanju 
raznih javnih politik. Sodelovanje 
mladih v postopkih sprejemanja 
odločitev v našem mestu je na 
visokem nivoju, kar lahko potrdijo 
mladi sami.

 



Prosimo vas, da 
se opišete v 3 
besedah. 

Naiven optimističen aktivist.

Kaj v tem trenutku delate na 
področju mladih? 
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in regionalnega programa za 
mladino, kot tudi strateških 
dokumentov, ki bodo definirali 
politiko do mladih na lokalnem in 
regionalnem nivoju. Poleg tega se 
aktivno ukvarjam s spremembami 
na nivoju obstoječih lokalnih 
politik, ki se na nek način 
ukvarjajo z mladimi in od katerih 
bi mogoče posebej poudaril 
spremembe v obstoječem sklepu 
o štipendiranju naših študentov, 

kot tudi spremembe sklepov na 
področju socialne politike. 

Kako se odločiti kaj bi delali v 
življenju?

Poslušati možgane in verjeti 
srcu. Vedno moramo slediti 
svojim sanjam, ne glede na to 
kaj nam rečejo drugi.

Komentar na program Erasmus +. 

Čeprav je koncept vprašljiv, kot 
tudi samo ime programa, pa 
vendar je odprta možnost 
nadaljnje aktivne politike, ki bo 
pomagala mladinskim 
organizacijam , ali pa samim 
mladim, da izkoristijo potencial 
in priložnosti, ki se jim ponujajo 
preko tega programa. Na njega 
gledam optimistično.

Kaj menite o današnjem šolskem 
sistemu, nauči dovolj, ali je v njem 
preveč neuporabnih znanj (učenja 
na pamet)?

Sistem je odvisen od države, v 
kateri se izvaja. Hrvaški sistem je 
eden od boljših v Evropi. Vsaj na 
papirju. V praksi vidimo vrsto 
problemov pri izvajanju oziroma v 
končnici, ko se vidi, koliko lahko 
ena mala država kot je Hrvaška 
proizvede svetovno priznanih 
intelektualcev, očitno pa je, da 
ima sistem tudi nekaj dobrih 
potez. Ne verjamem, da je 
prisotnih preveč predmetov, kjer 
se je potrebno učiti na pamet, 
ampak je verjetno gradivo v 
posameznih predmetih 
»dolgočasno« učencem, pa zato 
prihaja do »drilanja na pamet«. 
Kar pa zagotovo manjka, je 
zdravstvena vzgoja na osnovi 
znanstvenega pristopa, prav tako 
pa tudi državljanska vzgoja.

Komentar na rezultate volitev v 
Evropski parlament, ki so bile maja 
2014.

Žal mi je internosti in pasivnosti 
državljanov, ki so z izredno slabim 
odzivom dovolili, da manjšina 
upravlja z večino. Skrbi me ta 
euroskepticizem, verjamem pa, 
da je končno prišel čas za mlade 
generacije, ki niso obremenjene s 
preteklostjo in ki ne bodo 
ustvarjalne stalno ideološko 
razliko med levimi in desnimi, s 
katero so živeli naši starši. 
Komunizma ni več, kot tudi ne 
nacizma, hvala Bogu, in preteklost 
pustimo zgodovinarjem. Ne 
moremo naprej, dokler se 
vračamo in preštevamo krvne 
celice in patrijske knjižice. Nov čas 
si zasluži tudi nove moderne 
generacije s čistim svetovnim 
nazorom.

Kaj je najpomembnejša odlika 
poslanca/politika?

Univerzalnega modela ni, ker 
tega modela nihče ne izpolnjuje, 
zato mora biti moj predstavnik 
iskren, odprt, realen, in brez 
»fige v žepu«. Imeti mora moje 
polno zaupanje in to spoštovati 
s svojim delom za splošno 
dobro in splošne interese 
državljanov države, ki jo 
zastopa.  

Kakšno politiko približati ljudem 
in mladini?

Z iskrenostjo in konkretno roko 
sodelovanja. Vedno govorimo o 
mladih, da so bodočnost. To je 
narobe! Mladi smo danes, ne 
jutri. Mladi so sedanjost in danes 
moramo z njimi ustvarjati 
prihodnost. Dokler se obnašamo 
ukazovalno in odločamo 

namesto njih, mladi ne bodo 
marali politike. Danes jih 
moramo vključiti v procese 
sprejemanja odločitev in skupaj 
soodločati o njihovi prihodnosti.

Ali mladi v mestu izvajajo svojo 
volilno pravico?

Politikom mladi niso bili nikoli 
pomemben faktor, da bi jim 
posvetili več pozornosti. Ko gre 
za tak odnos do mladih, nimajo 
več interesa odhoda na volišča 
in bi bilo treba…, ker bi v teh 
nekaj minutah glasovanja mladi 
resnično lahko vplivali na končni 
rezultat. Če bi vsi mladi, kar 
predstavlja približno 15 % 
volilnega telesa, prišli na volitve, 
bi bil za veliko politikov to velik 
problem, ker gre za veliko 
glasov, na katere nihče ni 
računal. Mladi imajo v rokah 
veliko politično moč, tega pa se 
žal niti ne zavedajo.

Na kaj ste v življenju najbolj 
ponosni?

Na svojega sina.

Kdaj ste postali aktivni v vaši 
skupnosti? 

Že v osnovni šoli sem razvijal in 
podpiral upornika in aktivista v 
sebi in ki se je prebudil v srednji 
šoli. Kasneje se je krepil in 
postajal vse bolj naiven za pošten 
in pravičen svet, za katerega se 
bori še danes. Pogosto se 
pogovarjam z njim odkar sem v 
politiki, v zadnjem času pa se 
malo prepirava, ker bi on vse 
prestavil na včeraj, jaz pa se borim 
s to birokracijo današnjosti.

Ali mislite, da bi bili mladi lahko 
nosilci sprememb v mestu in na 
kakšen način?

Mladi so nosilci sprememb. Ne 
samo, da niso obremenjeni s 
preteklostjo ali politiko, ampak so 
s svojimi stališči, mišljenjem, 
potencialom in predvsem celotno 
motivacijo za zdrave spremembe 
oni tisti, ki se jih neposredno 
tičejo javne politike. Oni so tisti, ki 
bodo daljnosežno najbolj občutili 
posledice odločitev, ki se 
sprejemajo danes. Z malo več 
dobre volje, angažiranjem glede 
zagovarjanja svojih pravic, potreb 
in aspiracij, bi mladi lahko bili 
glavna premična moč vsakega 
mesta.
 

Koliko so mladi v mestnem okolju 
vključeni v procese sprejemanja 
odločitev?

Zelo veliko in zelo konkretno. 
Pretežno preko Savjeta mladih. 
Glede na zakonsko obvezo je 
Savjet mladih kot svetovalno telo 
Mestnega sveta prvi nivo 
sodelovanja v postopkih 
sprejemanja odločitev. Mladi so 
razen preko Savjeta mladih 
aktivno vključeni v delo drugih 
mestnih pristojnosti, komisij in 
delovnih skupin, ki s svojim 
delom sodelujejo pri oblikovanju 
raznih javnih politik. Sodelovanje 
mladih v postopkih sprejemanja 
odločitev v našem mestu je na 
visokem nivoju, kar lahko potrdijo 
mladi sami.
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besedah. 

Naiven optimističen aktivist.
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dokumentov, ki bodo definirali 
politiko do mladih na lokalnem in 
regionalnem nivoju. Poleg tega se 
aktivno ukvarjam s spremembami 
na nivoju obstoječih lokalnih 
politik, ki se na nek način 
ukvarjajo z mladimi in od katerih 
bi mogoče posebej poudaril 
spremembe v obstoječem sklepu 
o štipendiranju naših študentov, 

kot tudi spremembe sklepov na 
področju socialne politike. 

Kako se odločiti kaj bi delali v 
življenju?

Poslušati možgane in verjeti 
srcu. Vedno moramo slediti 
svojim sanjam, ne glede na to 
kaj nam rečejo drugi.

Komentar na program Erasmus +. 

Čeprav je koncept vprašljiv, kot 
tudi samo ime programa, pa 
vendar je odprta možnost 
nadaljnje aktivne politike, ki bo 
pomagala mladinskim 
organizacijam , ali pa samim 
mladim, da izkoristijo potencial 
in priložnosti, ki se jim ponujajo 
preko tega programa. Na njega 
gledam optimistično.

Kaj menite o današnjem šolskem 
sistemu, nauči dovolj, ali je v njem 
preveč neuporabnih znanj (učenja 
na pamet)?

Sistem je odvisen od države, v 
kateri se izvaja. Hrvaški sistem je 
eden od boljših v Evropi. Vsaj na 
papirju. V praksi vidimo vrsto 
problemov pri izvajanju oziroma v 
končnici, ko se vidi, koliko lahko 
ena mala država kot je Hrvaška 
proizvede svetovno priznanih 
intelektualcev, očitno pa je, da 
ima sistem tudi nekaj dobrih 
potez. Ne verjamem, da je 
prisotnih preveč predmetov, kjer 
se je potrebno učiti na pamet, 
ampak je verjetno gradivo v 
posameznih predmetih 
»dolgočasno« učencem, pa zato 
prihaja do »drilanja na pamet«. 
Kar pa zagotovo manjka, je 
zdravstvena vzgoja na osnovi 
znanstvenega pristopa, prav tako 
pa tudi državljanska vzgoja.

Komentar na rezultate volitev v 
Evropski parlament, ki so bile maja 
2014.

Žal mi je internosti in pasivnosti 
državljanov, ki so z izredno slabim 
odzivom dovolili, da manjšina 
upravlja z večino. Skrbi me ta 
euroskepticizem, verjamem pa, 
da je končno prišel čas za mlade 
generacije, ki niso obremenjene s 
preteklostjo in ki ne bodo 
ustvarjalne stalno ideološko 
razliko med levimi in desnimi, s 
katero so živeli naši starši. 
Komunizma ni več, kot tudi ne 
nacizma, hvala Bogu, in preteklost 
pustimo zgodovinarjem. Ne 
moremo naprej, dokler se 
vračamo in preštevamo krvne 
celice in patrijske knjižice. Nov čas 
si zasluži tudi nove moderne 
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Kaj je najpomembnejša odlika 
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Univerzalnega modela ni, ker 
tega modela nihče ne izpolnjuje, 
zato mora biti moj predstavnik 
iskren, odprt, realen, in brez 
»fige v žepu«. Imeti mora moje 
polno zaupanje in to spoštovati 
s svojim delom za splošno 
dobro in splošne interese 
državljanov države, ki jo 
zastopa.  

Kakšno politiko približati ljudem 
in mladini?

Z iskrenostjo in konkretno roko 
sodelovanja. Vedno govorimo o 
mladih, da so bodočnost. To je 
narobe! Mladi smo danes, ne 
jutri. Mladi so sedanjost in danes 
moramo z njimi ustvarjati 
prihodnost. Dokler se obnašamo 
ukazovalno in odločamo 

namesto njih, mladi ne bodo 
marali politike. Danes jih 
moramo vključiti v procese 
sprejemanja odločitev in skupaj 
soodločati o njihovi prihodnosti.

Ali mladi v mestu izvajajo svojo 
volilno pravico?

Politikom mladi niso bili nikoli 
pomemben faktor, da bi jim 
posvetili več pozornosti. Ko gre 
za tak odnos do mladih, nimajo 
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in bi bilo treba…, ker bi v teh 
nekaj minutah glasovanja mladi 
resnično lahko vplivali na končni 
rezultat. Če bi vsi mladi, kar 
predstavlja približno 15 % 
volilnega telesa, prišli na volitve, 
bi bil za veliko politikov to velik 
problem, ker gre za veliko 
glasov, na katere nihče ni 
računal. Mladi imajo v rokah 
veliko politično moč, tega pa se 
žal niti ne zavedajo.
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sebi in ki se je prebudil v srednji 
šoli. Kasneje se je krepil in 
postajal vse bolj naiven za pošten 
in pravičen svet, za katerega se 
bori še danes. Pogosto se 
pogovarjam z njim odkar sem v 
politiki, v zadnjem času pa se 
malo prepirava, ker bi on vse 
prestavil na včeraj, jaz pa se borim 
s to birokracijo današnjosti.

Ali mislite, da bi bili mladi lahko 
nosilci sprememb v mestu in na 
kakšen način?

Mladi so nosilci sprememb. Ne 
samo, da niso obremenjeni s 
preteklostjo ali politiko, ampak so 
s svojimi stališči, mišljenjem, 
potencialom in predvsem celotno 
motivacijo za zdrave spremembe 
oni tisti, ki se jih neposredno 
tičejo javne politike. Oni so tisti, ki 
bodo daljnosežno najbolj občutili 
posledice odločitev, ki se 
sprejemajo danes. Z malo več 
dobre volje, angažiranjem glede 
zagovarjanja svojih pravic, potreb 
in aspiracij, bi mladi lahko bili 
glavna premična moč vsakega 
mesta.
 

Koliko so mladi v mestnem okolju 
vključeni v procese sprejemanja 
odločitev?

Zelo veliko in zelo konkretno. 
Pretežno preko Savjeta mladih. 
Glede na zakonsko obvezo je 
Savjet mladih kot svetovalno telo 
Mestnega sveta prvi nivo 
sodelovanja v postopkih 
sprejemanja odločitev. Mladi so 
razen preko Savjeta mladih 
aktivno vključeni v delo drugih 
mestnih pristojnosti, komisij in 
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visokem nivoju, kar lahko potrdijo 
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Kaj dela mesto za vključevanje 
mladih v politične procese?

Razen zgoraj omenjenih modelov 
vključevanja v razna delovna 
telesa nadaljujemo preko odprtih 
konzultacij z ljudmi, v tem 
primeru z mladimi, vplivati na 
aktivno participacijo v političnih 
procesih. Čeprav politični procesi 
morda zvenijo odbojno, so eden 
od najpomembnejših modelov 
participativne demokracije, ker je 
danes vse politika, in tudi če se vi 
ne ukvarjate z njo, se ona še kako 
ukvarja z vami. Zato je važno biti 
vključen v vse te procese, da ji ne 
bi dali preveč moči, da nam 
diktira vse in karkoli.

Zakaj mislite, da je v Sloveni-
ji/Hrvaški toliko korupcije?

Ker je to največja bolezen 
moderne družbe. Nič nismo slabši 

od drugih držav. Mogoče zaradi 
stalnih škandalov in aretacij na 
televiziji zgleda, kot da smo med 
najslabšimi, kar pa seveda ni tako. 
Mislim, da je zelo pomembno 
pokazati državljanom, da je 
pravica na koncu le dosegljiva. 
Korupcija je stanje zavesti in 
povezana z lokalno miselnostjo. 
Ko bomo to izvrgli iz svojega 
sistema vrednosti, se bo to 
zmanjšalo tudi v družbi.



Prosimo vas, da 
se opišete v 3 
besedah.

Ambiciozna, poliglot, feministka

Kaj v tem trenutku delate na 
področju mladih? 

Trenutno se ukvarjam s projekti 
Youth in Action kot soorganizator 
in moderator.

Boste delali in živeli v Hrvaški, ali 
vam bolj ustreza tujina?

Več let živim na relaciji RH – tujina, 
kar pomeni od Amerike do EU. 
Nimam problema z življenjem v 
tujini, vendar bi se nekega dne 
želela ustaliti na enem kraju, 

seveda pa bi rada, da je to moja 
država, ki bi bila sposobna nuditi 
osnovne pogoje za življenje.

Kakšna je bila vaša motiviranost 
za kandidaturo v EU parlament? 
Zaposlovanje?

Želja za spremembo na politični 
sceni in logična posledica po 
nekaj letih lastnega angažiranja 
v civilni družbi in mednarodnih 
odnosih.

Če bi bili izbrani, katero stvar na 
področju mladih bi takoj 
spremenili?

Spodbujanje programa za 
zaposlovanje mladih in 
sofinanciranje takih projektov iz 
skladov EU. 

Komentar na program Erasmus +.

Vsaka aktivnost, ki zbližuje mlade 
in omogoča njihovo medsebojno 
seznanjanje in premagovanje 
lastnih predsodkov do drugih  - je 
odlična.

Komentar na rezultat volitev v 
Evropski parlament, ki so bile maja 
2014.

Nikoli nisem bila ljubiteljica 
desnih političnih tokov in tako 
tudi tokrat nisem zadovoljna z 
rezultati EU volitev.

Kako izbrati lastno pot v življenju?

Najbolje je najti tisto, kar imate 
radi in nadaljevati z delovanjem v 
tej smeri. Zaposlitev pride sama 
od sebe.



Kako bi 
pritegnili tuje 
investitorje?

Zagotovo tuji investitorji raje 
vlagajo v finančno stabilne države 
in menim, da je to glavni pogoj, 
da dobimo dobre tuje investitorje

Kaj menite o današnjem šolskem 
sistemu, nauči dovolj, ali je v njem 
preveč neuporabnih znanj (učenja 
na pamet)?

Šolski sistem bi potreboval 
reformacijo v smislu dodajanja 
novih učnih področjih – na primer 
Evropska unija – o njej mladi 
vedno zelo malo in se zelo težko 
poistovetijo z aktivnostmi znotraj 
celotne unije. Zagotovo je preveč 
učenja na pamet, ki pa je žal bolj 

kot od sistema, odvisno od 
samih profesorjev, od njihovega 
načina dela. 

Kaj vaj je v slovenskem političnem 
sistemu všeč in kaj vas moti?

V tem trenutku me moti več 
stvari, saj se mladi ne radi 
podajamo v politiko, ravno 
zaradi slabega prizvoka, ki ga 
sama nosi. Problem je, da so naši 
predhodniki naredili politiko 
takšno – nezaželeno. Afere, 
korupcija, prikrivanja niso način 
dela za ljudi. Menim, da je čas, 
da se vsi aktivni politiki začnejo 
zavedati, da so bili voljeni od 
ljudi, da delajo za ljudi, ne pa 
samo zase. 

Kaj je najpomembnejša odlika 
poslanca/politika?

Poštenje, prijaznost in odprt 
pogled na svet. 

Kako bi zmanjšali strošek predrage 
države?

Preveč ljudi je še vedno 
zaposlenih v javni upravi, več bi 
jih moralo delati v gospodarstvu, 
zmanjšanje števila ministrstev.

Katere so glavne tri značilnosti 
vašega programa ob kandidaturi v 
Evropski parlament, kjer so aktivno 
vključeni mladi?

Trajna i kvalitetna radna mjesta, 
ruralni razvoj i s tim preuzimanje 
poljoprivrednih objekata mladih 
poljoprivrednika, pomoć kod 
pridobivanja stanova za mlade. 

Zakaj je v politiki tako pogosto, da 
imajo ponarejena spričevala in 
diplome?

Verjetno zato, ker se želijo opirati 
le na izobrazbo in ne na njihovo 
delovno sposobnost. 

Zakaj menite, da je v Sloveni-
ji/Hrvaški toliko korupcije?

Ker je postal način dela na preveč 
področjih takšen, da to omogoča. 
In pa seveda ljudje, ki so bili pri 
tem udeleženi.

Kako se lahko mladi čim bolj 
vključujemo v politične zadeve? 
Mnenje o tem, da vedno več mladih 
odhaja v tujino. Zakaj je temu tako, 
se bo to v prihodnje še stopnjevalo?

Nekateri mladi dejansko obupajo 
nad situacijo v naši državi. Ne 

dobijo zaposlitve, ne morejo se 
osamosvojiti in seveda jim 
rešitev, vsaj začasno ali pa tudi 
stalno, prinaša tujina. Menim, da 
bo čez čas nastal še večji 
problem, ker dejansko vsi 
spodbujamo mlade, da se 
udeležujejo aktivnosti v tujini, da 
tam pridobivajo določena 
znanja, mi pa jih potem ne 
znamo privabiti nazaj, da bi ta 
znanja uporabili v domačem 
okolju. 
Za mlade, ki pa se želijo vključiti 
v politiko, so pa zelo zanimivi 
politični podmladki, nekateri so 
bolj avtonomni, drugi manj, je 
pa tam družba vrstnikom in 
podobno mislečih tako da je 
vključitev precej lažja. 

Kako bi okrepili zaupanje v 
sodstvo in državo nasploh?

Sodstvo je definirano kot 
neodvisna veja oblasti in tako 
tudi mora ostati. Mislim, da to, 
da se obtoženi politični akterji 
obnašajo tako ignorantsko do 
sodstva, kaže samo na to, da je 
še vedno dovolj avtonomno in 
da le ti nimajo nobene politične 
kulture. 
Zaupanje v državo in sodstvo se 
bo okrepilo, ko bodo ljudje, ki so 
delovali v nasprotju z interesom 
ljudi in države, za to dobili 
primerne kazni. 
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Kaj menite o 
današnjem 
šolskem 
sistemu, nauči 
dovolj, ali je v 
njem preveč 
neuporabnih 

znanj (učenja na pamet)?

Da, preveč je učenja na pamet, 
premalo pa uporabnih znanj. 
Diplomant pride v službo ali 
kandidira zanjo, pa nima osnovnih 
znanj o stroki. Podjetja nimajo 
časa za učenje temeljnih znanj, to 
je naloga šole.

Kaj je najpomembnejša odlika 
poslanca/politika?

Da ne pozabi volilcev in da drži 
besedo.

Kaj vam je v slovenskem 
političnem sistemu všeč in kaj vas 
moti?

Moti me pat pozicija, stalno se 
pojavljajo isti politiki. Trenutno 
mi na ravni države pravzaprav ni 
všeč nič, na lokalni ravni pa bi 
izpostavil aktivne občine in 
krajevne skupnosti.

Kako se lahko mladi čim bolj 
vključujemo v politične zadeve? 
Mnenje o tem, da vedno več 
mladih odhaja v tujino. Zakaj je 
temu tako, se bo to v prihodnje še 
stopnjevalo?

Mladi morajo biti bolj aktivni 
tako v strankah ali 
nestrankarsko. Ukvarjati se 
morajo z realnimi problemi.
V tujino odhajajo, ker jih 
Slovenija utesnjuje z majhnostjo 
razmišljanja. Tudi drugje 
migrirajo, vendar so države večje 

in ni treba preko meje. V EU smo 
šli tudi zato, da lahko gremo ven 
in mladi so to spoznali kot 
priložnost. Tega bo vse več.

Kako bi okrepili zaupanje v sodstvo 
in državo nasploh?

Z demonopolizacijo sodstva in 
birokracije nasploh. Narediti je 
potrebno vitkejši sistem z manj 
javnimi uslužbenci, poenostaviti 
postopke in zakonodajo. Zakoni 
morajo biti jasni, dobro 
pripravljeni in dolgoročno 
veljavni.

Ali ste za legalizacijo marihuane?

Da, za medicino, ne pa za prosto 
uporabo. Mladi potrebujejo delo, 
odgovornost, ne opij. V to vodijo 
vse vrste omame in bežanja v 
virtualni svet.



Kako bi 
pritegnili tuje 
investitorje?

Vzpostaviti je potrebno stabilno 
okolje, ki se ne spreminja dnevno 
kot je to trenutna praksa.

Kaj vam je pri slovenskem 
političnem sistemu najbolj všeč in 
kaj vas najbolj moti?

Problem slovenskega političnega 
sistema je, da je politika v zadnjih 
20 letih pridobila negativen 
sloves, zato se sposobni ljudje za 
vstop vanjo skoraj ne odločajo.

Kako bi zmanjšali strošek 
predrage države?

Ne bi rekel, da je država 
predraga, temveč raje, da je 
neučinkovita, ker se pridih 
zaposlenih v javni upravi ne 
more nagraditi, slabih pa ne 
odpustiti.

Zakaj je v politiki tako pogosto, da 
imajo ponarejena spričevala in 
diplome?

Najbrž nimajo ponarejenih 
spričeval in diplom le politiki. 
Res pa je, da jih najhitreje 
najdemo. Gre pa v takih primerih 
za še en pokazatelj pomanjkanja 
kulture in odgovornosti 
politikov.  

Zakaj mislite, da je v 
Sloveniji/Hrvaški toliko korupcije?

Menim, da je to stvar kulture 
(ljudje so brez sramu). Nadalje pa 
tudi, da imajo ljudje občutek, da 
za svoja dejanja ne bodo 
kaznovani.

Kako se lahko mladi čim bolj 
vključujemo v politične zadeve?

Potrebnega je več angažmaja v 
celotni družbeni sferi. Večina skrbi 
le zase in svoje interese. 
Pomembno je, da so mladi aktivni, 
da se pogovarjajo o aktualnih 
temah, da svoje mnenje 
izrazijo na kreativen način 
(naprimer film …).

Ali ste za legalizacijo marihuane?

Da, sem za splošno legalizacijo z 
nadzorom. S kriminalizacijo 
marihuane se dela le škoda.

Mnenje o tem, zakaj vedno več 
mladih odhaja v tujino?

Izseljevanje mladih v tujino je 
slabo za državo, a rešuje situacije 
posameznikov. Mladi se izseljujejo 
zaradi perspektivnosti, ki jo nudi 
tujina. Sposobni odidejo. V tujini 
ni lahko, nihče ne gre rad iz 
svojega okolja, a so mladi v to 
dandanes prisiljeni.

Kako bi okrepili zaupanje v sodstvo 
in državo nasploh?

Zaupanje se gradi z dejanji in ne 
besedami. Delovati je potrebno 
po visokih etičnih merilih. 
Zaupanje se gradi leta, izgubi pa 
čez noč.
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DEBATNI VEČERI (top 3 ugotovitve)

LEGALIZACIJA MARIHUANE, Krško

1. mladim pod 18 let je vseeno za legalizacijo, ker zanje uporaba tudi v 
tem primeru ne bi bila dovoljena
2. legalizacija je smotrna, le v primeru, da država vrši stalen nadzor nad 
prodajalci in uporabniki
3. davki od prodaje marihuane v primeru legalizacije bi se lahko 
uporabili za subvencioniranje prevozov/prehrane dijakov

VOLITVE V EVROPSKI PARLAMENT 2014, Krško

1. mladi menijo, da je Slovenija izrazito skorumpirana država, kjer 
gledajo vsi le na lastne interese
2. mladi menijo, da bi v šoli moral obstajati predmet Državljanska 
vzgoja, kjer bi pridobili informacije o delovanju EU komisije, EU 
parlamenta, Sodišča za človekove pravice in ostalih pomembnih EU 
institucijah
3. mladi menijo, da bi bilo potrebno spremeniti sistem glasovanja v 
Sloveniji, in sicer tako, da bi bila zadnja možnost izbire na volilnem 
lističu, da ne podpiramo nobenega izmed kandidatov. Kandidat pa bi 
moral na volitvah dobiti določeno mejo glasov, da bi bil izvoljen. 

who is there? democracy

Participate! Vote! Be!

Your voice, your choice

error, 
democracy not found

Vote! Just do it!

PREDLOGI SLOGANOV 
PROJEKTA

(natečaj za naj slogan v Krškem 
in Lepoglavi)

You decide!

Democracy is right, not the 
human fight



ODVISNOST OD SODOBNIH MEDIJEV, Krško

1. zaradi pretirane uporabe tehnike in soc. omrežij, izgubljamo stik z 
realnostjo (npr. mladostnik na FB ustvarja videz nadvse popularne 
osebe, v resnici pa sploh nima prijateljev)
2. mladi postajajo vse bolj asocialni in se izogibajo udejstvovanja v 
družbi; ena izmed posledic je tudi ta, da so to formalno izobraženi mladi, 
ki pa nimajo nikakršnih socialnih veščin in so zato brezposelni
3. mladi so izpostavili tudi objavljanje selfijev mladoletnih oseb, ki 
fotografirajo same sebe v pomanjkljivih oblekah in so zato lahka tarča 
pedofilov

VSE O ERASMUS +, Lepoglava

1. vseživljenjsko učenje je stalna prioriteta posameznika za vzdrževanje 
konkurenčnosti in obstanka na trgu dela
2. potrebno je razlikovati pojem vseživljenjsko (širši pojem) učenje in 
vseživljenjsko izobraževanje (organizirano učenje)
3. aktivna vloga mladih v družbenem življenju; vključenost v društva, 
kjer mladi razvijajo svoje potenciale



LOKALNI PROGRAM ZA MLADINO 1. del, Lepoglava

1. popravljen dokument za prihodnje obdobje mora temeljiti na bolj 
realnih potrebah mladih
2. mladi veliko časa preživijo za računalnikom in komunicirajo le preko 
soc. omrežij ter se le redko osebno odpravijo na aktivnosti; še posebej 
velja to za mlade, ki so iz bolj oddaljenih krajev in nimajo možnosti 
koriščenja javnega prevoza; isto velja za udeležbo mladih na kulturnih 
prireditvah
3. mladi se ne vključujejo v politično odločanje, ker ima politika izrazito 
negativen prizvok; na Hrvaškem vlada koalicija (socialdemokrati, 
narodna stranka, stranka upokojencev), ki ne uživa podpore mladih, saj 
se ne ukvarjajo z vprašanjem brezposelnosti mladih (21,6 % stopnja, kar 
je 380.000 nezaposlenih mladih)

LOKALNI PROGRAM ZA MLADINO 2. del, Lepoglava

1. mladi menijo, da jim daje formalna izobrazba zgolj teorijo brez 
praktičnih primerov (veliko pridobljenih znanj je za življenje in delo 
povsem neuporabnih)
2. hrvaški sistem formalnega izobraževanja ne sledi potrebam trga dela
3. mladi so izjemno nezadovoljni s situacijo zaposlovanja in 
podjetništva, še posebej tisti, ki so visoko izobraženi



PREDLOGI MLADIH V LOKALNEM OKOLJU

TOP 5 LEPOGLAVA
1. organiziranje prevoza v mesto ob koncih tedna za mlade iz oddaljenih 
krajev, da se lahko udeležujejo kulturnih, izobraževalnih, zabavnih 
aktivnosti
2. za večjo politično participacijo mladih naj se organizirajo delavnice, 
debate; stalni stik mladih s Svetom mladih, ki so posvetovalno telo 
Občinskega sveta
3. za večjo informiranost mladih naj se vzpostavi spletni portal, ki bo 
vključeval informacije, pomembne za mlade
4. organizacija sejma poklicev, kjer se omogoči mladim dialog z 
delodajalci in pridobivanje informacij iz prve roke
5. vzpostavitev podjetniškega inkubatorja, ki bi omogočal neprofitni 
najem prostorov ter nudil pomoč pri analizi potreb trga, delavnice 
poslovodenja,… 

TOP 5 KRŠKO
1. vzpostavitev sistema izposoje koles v mestu (točke za izposojo)
2. ponovni zagon podjetniškega inkubatorja, ki že obstaja, a je neaktiven
3. ponovni zagon Mladinskega sveta Krško, ki je trenutno neaktiven
4. sprememba uredbe o članstvu v Odboru za mladino, in sicer naj bo 
sestavljen pretežno iz mladih članov
5. ureditev javnih vrtov v občini Krško


